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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint nincs jobb eszköz, mint feliratokkal 
küzdeni a zsugorinfláció ellen?" 

Tisztelt Elnök Úr!!

A telex.hu oldalon található „Mutogatással és megszégyenítéssel üzen hadat a kormány a zsugorodó
termékeknek„ című cikk arról ír  hogy „Nagy Márton szerint  decemberre összeesett  az  infláció,
bizonyos termékek ára még mindig jelentősen emelkedett az év végén az egy évvel korábbi szinthez
képest.”:

„Különösen az élelmiszerek inflációja volt kiemelkedő, 25,9 százalékos.

De  ne  aggódjon  senki,  mert  a  kormány  még  a  győzelem  után  is  tovább  küzd  az  inflációval,
különösen  ami  az  élelmiszerek  árát  illeti:  január  10-én  a  kormány  rendeletet  adott  ki  „az
élelmiszer-infláció  csökkentése  érdekében  szükséges  intézkedésekről”.  A  rendelet  alapján  az
élelmiszer-inflációról  leginkább  az  tehet,  hogy  a  gyártók  csökkentik  a  termékek  kiszerelését,
miközben  az  árakon  nem  változtatnak,  így  suttyomban  árakat  emelnek.  Ezt  a  jelenséget
zsugorinflációnak nevezik,  ami ellen a kormány úgy venné föl  a  harcot,  hogy február elsejétől
kötelezővé teszi a boltokban annak kiírását, ha egy termék kiszerelése az elmúlt fél évben csökkent
ahhoz képest, amekkora 2020 januárja és 2023 júliusa között volt.

A  zsugorinfláció  egy  valós  jelenség,  amivel  világszerte  találkozhatnak,  és  ami  miatt  jogosan
zsörtölődhetnek  a  vásárlók.  Az  viszont  kérdéses,  hogy a  kormány elejét  tudja-e  venni  ennek  a
jelenségnek,  ahogy  az  is,  hogy  a  KSH  által  mért  élelmiszer-inflációt  mennyire  lehetne  ezzel
egyáltalán visszaszorítani.

(…)



A kormány rendelete  a  zsugorinflációval  úgy  venné  fel  a  küzdelmet,  hogy  a  boltokba  kirakott
feliratokkal hívja fel a vásárlók figyelmét arra, ha egy termék kiszerelése csökkent. Az intézkedés
hatásmechanizmusát nem fejtette még ki a kormány – ahogy nagyon sok kérdőjel van a rendelet
megvalósításával  kapcsolatban  is  –,  de  valami  olyasmit  lehet  elképzelni,  hogy  a  nyilvános
megszégyenítés és a népharag a zsugorítás felhagyására készteti majd a gyártókat.

Hogy ez mennyire fog működni, az legalábbis kérdéses, Vörös Attila szerint ugyanis a gyártók nem
jókedvükből, hanem gazdasági kényszerek hatására döntöttek az áremelés és a zsugorítás mellett is,
az  pedig  nem valószínű,  hogy a  boltokban kirakott  táblák  miatt  egy  cég  majd  úgy  dönt,  hogy
veszteséggel adja el a termékét.”

 

Kérdezem Önt:

Ön szerint nincs jobb eszköz, mint feliratokkal küzdeni a zsugorinfláció ellen?

 

Budapest, 2024. február 3.
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Dr. Vadai Ágnes
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